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Consell de Barri del Baix Guinardó  
  

Data:  19 de juny de 2024 a les 18:52 hores.  

Lloc:  Seu del Districte Horta – Guinardó – Ronda Guinardó 49 
 

  

Assistents:   
-Taula:   
Sergi Perea.   Conseller Tècnic d’Horta-Guinardó.   
Elena Amat.   Gerent d’Horta-Guinardó.  

            Lluis Rabell   Regidor del Districte 

Ordre del dia:  
. Renovació de la Comissió de seguiment i la Vicepresidència del Consell de Barri 
. Informació d’obres i projectes al barri 
. Projecte del C. Praga i AEG Hiroshima 
. Torn obert de paraules 
 
 
Desenvolupament de la sessió. Temes tractats i recull d’acords.  
  
El Conseller tècnic, Sergi Perea, comenta la baixa de l’exconsellera de Barri, 
Jakqueline Baca per motius personals i comenta que posteriorment es cobrirà la 
vacant amb un nou o nova conseller o consellera. Posteriorment presenta els 
membres de la Taula i inicia la sessió donant pas als punts de l’ordre del dia.  
  

1. Renovació de la Comissió de Seguiment i la Vicepresidència del Consell de 
Barri.  
 

La Comissió de Seguiment es reuneix 15 dies abans de cada Consell. És 
l’encarregada d’elaborar l’Ordre del Dia del Consell Barri i fa el seguiment de les 
diferents qüestions del barri. Poden formar part: veïnes i veïns  a títol individual, 
entitats, representants de la direcció política i tècnica del Districte, una 
consellera/conseller de districte de cada grup municipal. És un òrgan públic i tothom 
pot assistir,  només els membres de la Comissió tenen dret a vot. 
Les tasques de la vicepresidència són: nexe entre administració i veïnat, vetllar pel 
seguiment i retorn dels acords i interpel·lacions de la ciutadania a l’Ajuntament i 
proposar la convocatòria del Consell de Barri i/o la Comissió de Seguiment, si és 
escaient. 
 
El Conseller Tècnic explica el procediment de votació. El Consell de Barri tenia inici les 
18:30h. A partir de les 18h s’han obert portes per fer el cens previ d’inscripcions que es 
necessita per saber les majories i nombre total de votants. S’ha fet ampliació de 
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l’aforament a tres sales, amb un aforament aproximat de 170 persones. Ningú ha 
quedat fora. El cens s’ha tancat després de 45 minuts. 

Són 198 persones censades. Han votat majors de 18 anys, amb presentació DNI. 
Aquesta demanda de documentació ha estat avalada pels Serveis Jurídic del Districte. 

La votació de la Comissió  Seguiment són 51 candidatures, avalades per la Comissió 
de Seguiment. Es realitza una única votació en bloc: en contra, a favor i abstenció. Els 
tècnics municipals recolliran les votacions en cada sala. Els membres que s’han de 
votar són:  

• Amelia Gabasa Berenguer 
• Andreu Cobo 
• Andreu Rojas Roldane 
• Antonella Severo 
• Antonio Jimeno Fernández 
• Carles Benet  
• Carmen Gonzalez 
• Cesar Catalan 
• Concha Garcia 
• David Plaja Pibernat 
• Elena Calzada Lladò 
• Enric Buscarons 
• Esteban Vicente Hernàndez 
• Eva Massana Padrós 
• Ferran 
• Francisco Ignacio Romero Fernandez 
• Francisco José Garcia Garcia 
• Joan Ignasi Bernat Clarasó 
• Jordi Benito  Nomdedeu 
• Jordi Sabadell 
• José Cabré Coll 
• José Mendez Jamillo 
• Juan Serra Tauler 
• Julian Bermejo Olivas 
• Laura Marino Avellà 
• Maria Remedios Azagra Montes 
• Marina Calzada Lladó 
• Miguel Ramos Serrano 
• Montserrat Padrós Mangot 
• Montserrat Sullastres 
• Oriol de la Morera 
• Patricia Moya 
• Pilar Crespo Hernàndez 
• Pilar Palacios Lubias 
• Raül Barahona 
• Roma M 
• Roser Urgellès Salvadó 
• Ruth Vázquez Masana 
• Sherko Kurdi Garcia-Salamanca 
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• Vanessa Gasull Albons 
• Verónica González Fernández 
• Xavier Martinez Carreira 
• Xavier Solé 
• Associació Cultural la Corda 
• Associació de Comerciants Baix Guinardó 
• Associació de Veïnes i veïns del Baix Guinardó 
• Associació de Veïns Salvem el Parc 
• Associació per la Democràcia Formal 
• Associació Dar vida con amor 
• Grup veïnal Salvem el Guinardó 
• Hort del Brot 
 

La candidatura, en bloc, quedarà aprovada per majoria simple. 

Es procedeix a fer la votació. Queda aprovada la Comissió de Seguiment per majoria.  

El Conseller Tècnic explica el procediment de votació per la Vicepresidència del 
Consell de Barri. A l’entrada s’ha donat la papereta amb els tres candidats, només es 
poden votar màxim dos candidats. Si es vota els tres seria vot nul.  

La votació  començarà per Sala Felip Capdevila, Vestíbul i Sala Lluís Companys. 
L’urna està a l’entrada de la Seu del Districte. Els candidats són: Francisco Ignacio 
Romero Fernàndez, David Plaja Pibernat i Enric Buscarons. Els candidats faran la 
seva intervenció en 2 minuts demanant el vot i es procedirà a la votació. 

El recompte de vots el realitzaran tres funcionàries i pot haver present un interventor 
per cada candidat. Es passarà l’escrutini quan finalitzi la votació a les tres sales i es 
gravarà per qualsevol cas d’impugnació. Es necessita una majoria de dos terços: 132 
vots. Si cap candidat obté els dos terços, queda vacant i ho reprendrà la propera 
Comissió de Seguiment. Si un dels candidats obté els dos terços serà nombrat 
Vicepresident i si són dos els candidats que obtenen els dos terços pot haver dues 
vicepresidències.  

Resultats de la votació a la Vicepresidència del Consell de Barri: 202 persones 
censades, 192 persones censades que han votat, 1 vot nul, 0 vots en blanc. Vots per:  
Fco. Ignacio Romero: 32, David Plaja: 143, Enric Buscaros: 51. 

En establir-se els dos terços el senyor David Plaja queda escollit Vicepresident del 
Consell de Barri. S’atorga el torn de paraula al nou Vicepresident. 

2. Informació d’obres i projectes al barri   
  

El Regidor del Districte, Lluís Rabell, explica les actualitzacions dels principals 
projectes i actuacions del barri: 
  
• Millora de la seguretat i l’eficiència energètica del Túnel de la Rovira: 

• Totes les actuacions es faran en 5 fases per minimitzat l’impacte de la 
mobilitat. Gran part es farà en horari nocturn. Algunes actuacions implicaran 
el tancament del túnel. L’Ajuntament avisarà amb anterioritat sobre les 
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possibles afectacions. L’obra s’iniciaria al quart trimestre de 2024. 
Pressupost de 17,4 milions d’euros. 

• Dipòsit municipal Carrer de Thous. 
• Finalment BSM ha descartat la construcció del pàrquing per la seva 

inviabilitat. 
• Projecte de millora d’accessibilitat del carrer de Lepant i Llorens i Barba. 

• Un projecte que té com a finalitat millorar l’accessibilitat a la cantonada 
entre els dos carrers realitzant una ampliació de xamfrà, donant més 
amplitud a l’espai de circulació i millorant l’orientació de pas de vianants. 
Amb un pressupost de 118.067€. 

• Reurbanització del C pi i Margall. 
• La reurbanització està finalitzada. L’espai destinat pels vehicles s’ha reduït 

ampliant l’espai per vianants. Pressupost: 13.6 milions d’euros. Està previst 
fer una petita actuació de millora a la senyalització i la retirada d’armariets 
de les companyies. D’arbrat hi havia 144 arbres, es van retirar 76. Amb la 
replantació hi haurà un total de 206 arbres. 

• Construcció del Pavelló Sardenya. 
• Construcció d’un nou pavelló esportiu. El nou equipament estarà gestionat 

per l’lnstitut Barcelona Esports i tindrà un espai de 365m2. El projecte 
executiu es farà en aquest mandat.  

• Modificació d’àmbit discontinu dels carrers de Lepant i de Lisboa. PGM 1976 
• El PGM 1976 preveia la construcció d’un vial en l’actual Torrent de Lligalbé. 

La finca situada al carrer de Lepant 424 quedava parcialment afectada i les 
finques del carrer de Lepant presentaven segons aquest pla un volum 
disconforme. Després de la modificació de l’any 2001 es va resoldre la 
incidència del vial. La modificació preveia l’edificació de dues construccions 
enganxades a la mitgera de la finca del carrer de Lepant 424. Per resoldre 
la situació s’ha proposat una modificació del PGM per tal d’alliberar el cel 
obert de la finca entre els dos mòduls de tal manera que no quedin sense 
vista i la previsió es fer l’aprovació inicial d’aquesta nova modificació a la 
tardor de 2024. 

• Facultat de Ciències de la Salut de la Universitat Blanquerna. 
• La construcció esdevé de l’enderrocament de la parròquia i construcció en 

un espai més reduït. Ha estat una decisió de l’Arquebisbat juntament amb la 
parròquia. La facultat de Ciències de la Salut tindrà 4.096 m2. 

• Mercat provisional de l’Estrella 
• El mercat necessita una intervenció estructural que comportarà una 

renovació de fons i la construcció al damunt d’habitatge dotacional.            
El mercat provisional tindrà com emplaçament la lamina d’aigua del parc 
amb el mínim d’afectació possible. Hi haurà període d’al·legacions. El 
trasllat es faria a mitjans de l’any vinent. Es preveu que s’executin les obres 
del mercat definitiu al Mercat de l’Estrella durant els anys 2026 i 2027. 

• Mural “M’he estimat molt la vida” a la Biblioteca Guinardó – Mercè Rodoreda 
• Realització d’una pintura contextualitzada, participativa i comunitària que ha 

involucrat les comunitats lingüístiques i la comunitat educativa del Baix 
Guinardó. 

• Millora enllumenat al Parc de les Aigües. 
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• Està en fase de licitació i redacció del projecte. Inici mes d’octubre. Cost 
350mil€. 

• Pla de Mobilitat Urbana. . 
• Durant el mandat s’està elaborant el Pla de Mobilitat del Districte amb 

l’objectiu de donar resposta a les necessitats dels barris d’Horta Guinardó, 
tenint en compte els criteris i objectius del Pla de Mobilitat  Urbana de 
Barcelona.  

• Canvis de la zona regulada d’estacionament. 
• Hi ha hagut diverses peticions veïnals que han demanat poder ampliar els 

límits de les seves zones d’àrea verda. La zona Z17 (Guinardó zona sud i 
Baix Guinardó) i la Z23 (Guinardó i Can Baró), degut al desbordament 
d’aquestes dues zones s’ha arribat a la conclusió que no hi ha gaire sentit la 
diferenciació entre Guinardó i Baix Guinardó. S’ha considerat que la millor 
opció seria unificar aquestes dues zones. S’implementarà abans de 
finalitzar aquest any i tots els veïns rebran informació sobre les 
modificacions. 

• Especialització de l’Institut Joan Brossa. 
• Esdevindrà un nou institut de formació professional especialitzat  en 

l’Administració, empreses  i el comerç.  
• Actuacions amb brigada l’any 2023. 

• Hi va haver un total de 93 actuacions amb una despesa de 100.686€. 
. 

3.Projecte del C. Praga i AEG Hiroshima 

• Reforma i ampliació de l’àrea d’esbarjo per a gossos existent als Jardins 
d’Hiroshima. 

• El projecte executiu es troba en tramitació tècnica amb un inici previst 
de les obres al novembre de 2024 amb una duració estimada de 3 mesos i 
un pressupost d’execució de 158.000€. S’ampliarà fins a 561m2. 

• Ampliació de les voreres i arranjament del Carrer de Praga. 
• Funcionarà en tres trams. Un primer de la Ronda de Guinardó a 
Camèlies (repavimentació de les voreres, configuració de nous escocells i 
asfaltat del tram central), un segon tram entre Camèlies i Mare de Déu de 
Montserrat (ampliació de voreres) i un tercer tram entre Mare de Déu de 
Montserrat i Vallseca (ampliació de voreres). El projecte té un pressupost 
d’execució de 611.000€. 
 

 
4. Torn obert de paraules.  
  

En primer lloc, el Conseller de Barri convida a intervenir les persones que han 
formulat preguntes per escrit. Es contesten les qüestions i, si no és possible 
disposar de la resposta de forma immediata, s’informa que es farà arribar la 
informació al/la ciutadà/da a través de la modalitat escollida al full d’intervenció.  
 
Intervenció  Resposta  
Roser Urgellès  Regidor:  
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- No volem que es posi el 
mercat al parc perquè 
contradiu la manera de pensar 
de la mesa. El que passa al 
nostre barri no es un fet aïllat. 
Som moltes persones que 
estem tipes de la vostra forma 
de gestionar el parc. Si no 
hagués estat aquí, hagués 
estat al barri de Gracia. 

-  A qui se li acut variar el transit 
durant dos dies per fer una 
exhibició de F1.  

- Es fa la vista grossa amb les 
terrasses. 

- La decisió de l’emplaçament 
del mercat esdevé per on 
creiem que hi haurà menys 
afectacions. Una de les 
afectacions que tindrà serà per 
l’arbrat i només afectarà a 6 
arbres. A Barcelona tenim una 
xarxa de 43 mercats. 

- Revisarem les llicències de 
terrasses. 

Montserrat Vas 
- La intervenció del mercat ni al 

parc ni en mig del llac. 
Aquesta tossuderia no s’entén 
,és per tornar a parlar que no 
el volem. No seria més lògic ja 
que hi ha molts mercats amb 
parades tancades i reformades 
que aquests paradistes que 
estan al Mercat de l’Estrella es 
subvencionin i es recol·loquin 
a totes aquestes parades 
buides fins que es finalitzi el 
mercat?  

- L’altre punt es saber quin 
procediment es segueix per 
saber que es defineix com a 
refugi climàtic. 

Regidor:  
- La política de l’Ajuntament de 

Barcelona és del manteniment 
de la xarxa de mercats. S’ha 
constatat  que al voltant del 
mercat es genera un 
ecosistema econòmic i cultural. 
La xarxa de mercats de 
Barcelona es envejada a tot el 
mon.  

- En referència a la política del 
tractament a les persones 
sense sostre. Els Serveis 
Socials han destinat a l’atenció 
del sensellarisme 43 milions  
i allotjat més de 3000 persones 
en pensions.  

- Al barri hi hauran dos refugis 
climàtics, el casal de gent gran 
del Baix Guinarda que estarà 
obert a l’agost  i la biblioteca 
Mercè Rodoreda. Som 
conscient que són insuficients 
per això estem treballant per 
ampliar.  

Francisca Lopez Barba 
- Lligalbé i el seu entorn: 

demanem una permuta o que 
es construeixi el privat 

- Hem d’acabar a la via judicial 
per que siguin defensats els 
nostres drets que s’han 
vulnerat? 
 

Gerent: 
- Nosaltres des del Districte hem 

fet l’acompanyament per 
resoldre el conflicte i per 
treballar en la proposta. 
Només vull recordar als 
assistents que tot allò que no 
es va notificar en el moment 
,és veritat que en aquests dos 
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últims anys estem fent un 
treball amb Planejament de 
contenció amb el privat que té 
la llicencia de construir els 
blocs d’habitatge. Estem 
treballant per a que no es faci 
el projecte inicial i estem 
treballant en noves propostes i 
modificacions que el privat ha 
anat elaborant. Ells podrien 
haver realitzat la seva 
proposta però no ho han fet 
perquè estan buscant una 
solució. La proposta que hi ha 
avui sobre la taula, ha estat 
l’explicada avui al Consell. És 
la proposta del privat i els 
veïns poden presentar les 
al·legacions que considerin. 
Respecte el verd, serà un front 
d’illa oberta, que es podrà 
entrar per les dues bandes. 
 

Carlos López 
- Lligalbé i entorn: afectacions a 

la zona verda davant del seu 
pis. M’agradaria saber per què 
l’Ajuntament no va fer 
degudament les afectacions 
pertinents als veïns afectats 
per la construcció dels pisos a 
la zona verda. 

- Desarbrat del barri. Cada dia 
hi ha menys arbres. He 
comptat que hi ha carrers amb 
menys del 40 per cent d’arbres 
que hi havia. Volem saber per 
que s’estan tapant els forats. 

- Sobre el mercat, son 17 
paradistes els que es troben 
allà. El pressupost es de 16 
milions d’euros. Si donem 
200.000€ a cada paradista 
com a indemnització salvaríem 
el parc. 

Gerent:  
- Per motius de sequera la 

plantació d’arbres a Barcelona 
està aturada. S’està treballant 
en la instal·lació d’ombres com 
a alternativa de manera 
temporal, donat que els arbres 
són l’objectiu prioritari. 

Anna Clavaguera 
- Quantes parades estan 

prevista al nou mercat i 
quantes han estat sol·licitades 
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pels actuals paradistes? 
Antonio Faño 

- Contaminació dels veïns del 
carrer de Cartagena. Els 
autobusos de línia i turístics 
provoquen una alta 
contaminació, tant de l’aire 
com de l’ acústica. Uns 
autobusos que no haurien de 
seguir  circulant.  

Conseller Tècnic: 
- El carrer de Cartagena està 

aguantant una pressió molt 
gran i estem treballant amb 
Mobilitat per millorar i estem 
realitzant tota una reflexió 
perquè la situació al carrer de 
Cartagena no pot continuar 
així.  

Patricia Moya 
- Estem farts de que es rigui de 

nosaltres quan parlem. Es 
immoral que vulgueu posar un 
mercat provisional a un parc. 
Vau dir que no hi hauria pisos 
al mercat i avui heu anunciat 
que hi hauran. Hi ha altres 
solucions pel mercat. Portem 
mes de 10.000 firmes en 
contra del mercat 

Regidor:   
- Podeu presentar al·legacions, 

a les quals l’Ajuntament ha de 
respondre a tots els detalls. 

Sherko Kurdi  
- Representa  a dues 

Comunitats de veïns del carrer 
de Padilla. Fa tres Consells de 
Barri que va queixar-se per 
l’estat de la zona ajardinada de 
Carrer de Padilla, 393-397. 
Com es possible que una 
problemàtica tan senzilla com 
la que jo porto no s’hagi 
solucionat?  

Conseller Tècnic: 
- Et demano disculpes. Abans 

de l’estiu parlem amb Parcs i 
Jardins i et donem resposta. 

Roma Massana 
- Nosaltres som gent molt 

frustrada perquè veiem que no 
es solucionen els problemes 
que els veïns comentem. Volia 
comentar que perquè no es fa 
el Mercat a un altre lloc ja que 
no s’ha donat una resposta. 
Segon, volia deixar clar que és 
hora d’organitzar-nos per 
trobar solucions efectives que 
l’Ajuntament no proporciona. 

 

Antonio Jimeno 
- Parlaré del carrer de Praga on 

encara estem esperant a que 
es formi la comissió on es  
comentarà com es farà la 

Conseller Tècnic: 
- La reforma del carrer de Praga 

esdevé de demandes al 
Consell de Barri. Els Serveis 
Tècnics han treballat en base 
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reforma del carrer Praga. Es 
va fer un pla que no va 
agradar als veïns. Crec que 
vostès haurien de fer coses 
preguntant als veïns de Praga.  

- No volem que un centre 
d’ajuda a drogodependents 
estigui al costat d’una escola.  

- El Mercat de l’Estrella no el 
volem al parc. Ens molesta 
molt que els nostres diners es 
gastin en un mercat 
provisional. 

a les vostres demandes que és 
el que hem presentat avui. 
Encara no hi ha cap projecte i 
la licitació es farà al segon 
semestre. 

- Gerent: estan fent un estudi 
previ intern i abans de la 
licitació ho mostraran als 
veïns. 

Alba Cura 
- Tinc la sort de tenir un pis en 

propietat però tinc la mala sort 
de tenir un pis al carrer de Mas 
Casanovas 3, que dona al 
descampat a on ara voleu 
urbanitzar. Quan vulguin els 
convido per a que veieu en 
què es convertirà el meu pis. 
Aquella part ens la vau vendre 
com una construcció publica. 
Ara ens hem assabentat que la 
construcció serà d’àmbit privat. 
Veient la reforma del Parc 
d’Hiroshima, aquells gossos 
tindran un millor espai que jo al 
meu pis, perquè amb la 
construcció es convertirà en un 
zulo. 

Regidor: 
 

- La Gerent recollirà aspectes 
concrets plantejats. 

AV Baix Guinardó 
- Sobre el Carrer de Cartagena 

s’ha dit que no es pot posar 
més busos urbans perquè no 
es pot posar més freqüència 
per no saturar la lineal, però 
pel que fa als busos turístics 
no veiem cap tipus de 
restricció.   

- Horari del Parc de les Aigües. 
No queda clara l’hora 
d’obertura i tancament. 

- No s’està complint l’horari d’ús 
del frontó. 

- Cada cop hi ha més festes 
privades a la zona pic-nic del 
parc. 

Conseller: 
- Es farà un canvi del cartell 

horari. 
- Pels aniversaris en espais 

públics  s’ha de demanar 
permís a través de la pagina 
web de Parcs i Jardins. 

- Bancs, està demanada la seva 
reposició. 
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- Acumulació de coloms a la 
Ronda de Guinardó i la 
proliferació de rates. 

- Bancs trencats a la zona 
d’Alfons X. 

- S’han tret gairebé totes les 
plaques d’amiant del barri. 

  
Es dóna per finalitzada la sessió del Consell de Barri a les 22:50 hores.  

    
El contingut de la sessió es pot visualitzar sencer a través de l’enllaç:  


